
ANCA PINTILIE, BAVARIA ECO SYSTEM:

„Soluþiile din surse regenerabile,
insuficient sprijinite de autoritãþi”

Reporter: Ce soluþii pentru con-
struirea caselor ecologice ºi efi-
ciente din punct de vedere ener-
getic oferiþi?

Anca Pintilie: Mai întâi am dori
sã facem o distincþie, în sensul în
care o casã ecologicã nu este nea-
pãrat ºi eficientã energetic, la fel
cum putem construi cu perfor-
manþe energetice ridicate fãrã a
atinge neapãrat dimensiunea eco-
logicã a procesului.

Compania noastrã s-a orientat
încã de la început pe conceperea,
dezvoltarea ºi implementarea
sistemelor axate pe douã mari di-
recþii. Una dintre acestea este re-
prezentatã de sistemele de instala-
þii bazate pe surse de energie rege-
nerabile ºi de echipamentele auxi-

liare aferente acestora. Acestea ar
fi, pe scurt, sisteme complete de
încãlzire pe biomasã (lemn tocat,
peleþi, lemn întreg); sisteme de
încãlzire ºi rãcire - pompe de cãldu-
rã; sisteme solare - panouri solare,
stocator în straturi pentru agentul
termic, modul de preparare instant
apã caldã menajerã; sisteme de ven-
tilaþie, dezumidificare cu recuperare
de cãldurã; sisteme radiante de
încãlzire/rãcire încorporate în ele-
mentele construcþiei. La acestea se
adaugã sistemul de automatizare
HLC, care este complet programa-
bil ºi potrivit pentru a ge-
stiona toatã gama de servi-
cii ºi funcþiuni auxiliare ale
unei construcþii, de la ma-
nagementul integrat al
sistemului energetic pânã
la umbrirea faþadei ºi con-
trolul iluminatului.

A doua direcþie este reprezentatã
de sisteme de izolaþii provenite din
materiale naturale sau reciclate ºi
completate cu membrane cu pro-
prietãþi adaptative.

Ne-am concentrat încã de la înce-
put pe o abordare care sã ofere uti-
lizatorului reduceri financiare im-

portante în exploatare, fãrã a com-
promite confortul ºi calitatea locui-
rii, pãstrând, totodatã, o atitudine
prietenoasã faþã de mediu - am-
prentã redusã de carbon, econo-
mie de resurse, sisteme reversibi-
le/reciclabile.

Reporter: Aceste sisteme pot fi
încorporate în orice stadiu al con-
strucþiei sau doar de la începutul
realizãrii clãdirii vizate?

Anca Pintilie: Soluþiile pe care le
oferim sunt foarte versatile, ele
putând fi încorporate în orice fazã
a unui ºantier, dar este de preferat

sã se lucreze încã de la început cu
ele, ca parte a unui sistem integrat
de proiectare.

Timpul de montaj variazã în funcþie
de complexitatea sistemului ºi de
amploarea construcþiei. El poate fi
accelerat, dar noi suntem împotriva
evitãrii unor etape pe care le consi-
derãm importante ºi care, uneori,

sunt omise în faza de execuþie (de
exemplu - mãsurãtori ºi teste în
timpul construcþiei, succesiunea fi-
reascã a unor procese etc).

Reporter: Cum a evoluat piaþa
acestor tipuri de sisteme?

Anca Pintilie: În România nu pu-
tem constata o evoluþie uºor de
cuantificat, dat fiind faptul cã, pe de
o parte, soluþiile clasice sunt încã
foarte ieftine ºi preþul energiei din
surse convenþionale este redus, iar,
pe de altã parte, consumatorul final
ºi uneori chiar proiectanþii nu sunt
suficient de informaþi sau pregãtiþi

sã accepte posibilitãþi alter-
native de acþionare.

Reporter: Cum a evoluat
educaþia consumatorilor
din acest domeniu, în ulti-
mul timp?

Anca Pintilie: Din fericire,
faþã de anul în care am intrat pe pia-
þa din România, se constatã o
creºtere a numãrului de persoane
interesate ºi mai ales informate în
ceea ce priveºte lucrul cu acest tip
de sisteme, dar suntem încã la
început în comparaþie cu þãrile din
vestul, nordul ºi chiar centrul Euro-
pei. Progrese notabile nu pot fi con-

50 BURSA Construcþiilor nr. 5 / 2014

Companii

Bavaria Eco System oferã con-
sultanþã, soluþii ºi sisteme com-
plete în domeniul energiei rege-
nerabile ºi a construcþiilor
ecologice durabile. Firma este
prezentã pe piaþa noastrã din
anul 2009 ºi este reprezentanþa
pentru România a Econtech
Theiss GmbH Germania.
Anca Pintilie, marketing mana-
ger în cadrul companiei, ne-a
spus, în cadrul unui interviu, cã
societatea s-a orientat pe conce-
perea, dezvoltarea ºi implemen-
tarea sistemelor de instalaþii ba-
zate pe surse de energie
regenerabile, precum ºi a siste-
melor de izolaþii provenite din
materiale naturale sau reciclate,
completate cu membrane cu
proprietãþi adaptative.

þinta pentru anul
acesta în raport

cu cifra de afaceri
de anul trecut

+20%



statate în ceea ce priveºte acþiunile
autoritãþilor în sprijinirea coerentã ºi
eficace a unor mãsuri europene me-
nite sã stabilizeze acest domeniu.
Spre exemplu, nu avem definit încã
standardul de construcþie ”nearly -zero
energy building”, care va deveni
obligatoriu începând cu anul 2020.

Reporter: Ce estimari aveþi pen-
tru acest an, legate de piaþa de
profil?

Anca Pintilie: Ne pãstrãm opti-
mismul pentru un trend ascendent
al interesului clienþilor pentru siste-
mele noastre, în anul acesta ºi în
general pe viitor, urmând ca, odatã
cu liberalizarea preþului energiei
electrice ºi gazelor naturale, acesta
sã creascã ºi mai mult, dupã cum
estimãm noi.

Reporter: Care este raportul cere-
re/ofertã în domeniul în care activaþi?

Anca Pintilie: Oferta prezentã pe
piaþã este variatã ºi rãspunde, în
general, la toate tipurile de solici-
tãri, de la sisteme simple destinate
utilizatorului casnic, pânã la siste-
me complexe pentru industrie, an-
sambluri rezidenþiale sau mici lo-
calitãþi. Cererea nu este direct pro-
porþionalã cu oferta, ea fiind încã
guvernatã de politica preþului mic,
a imposibilitãþii de a compara între
sisteme echivalente complete,
specifice unei pieþe mature ºi a lip-
sei de cunoºtinþe a montatorilor,
care sunt, de multe ori, reticienþi la
utilizarea produselor alternative.

Reporter: Ce tipuri de sisteme
sunt cele mai solicitate?

Anca Pintilie: Solicitãrile sunt di-
ferite în funcþie de zona din care
provin. Astfel, în partea de sud a
þãrii, sunt la mare cãutare sisteme-
le solare (panouri solare, rezervoa-
re de stocare în straturi a energiei
termice, pompe de cãldurã), în
Ardeal au fost solicitate mult pom-
pele de cãldurã, ventilaþia cu recu-
perare de cãldurã ºi sistemele ra-

diante, iar în partea Moldovei ºi în
nordul þãrii sunt cãutate sistemele
de încãlzire pe bazã de biomasã ºi
sistemele solare complete.

Odatã cu trecerea timpului, am
primit multe solicitãri din partea
proiectanþilor de birouri sau clãdiri
industriale, preocupaþi de reduce-
rea consumului de utilitãþi ºi cãrora
le-am oferit sisteme mai complexe
de ventilaþie, climatizare cu recu-
perare de cãldurã ºi sisteme ra-
diante de încãlzire ºi rãcire în par-
dosealã/pereþi/tavane.

Reporter: Cât costã, în medie un
astfel de sistem?

Anca Pintilie: Este relativ compli-
cat sã spun un preþ, pentru cã noi
nu vindem produse, ci conformãm
soluþii personalizate pentru fiecare
proiect în parte. Astfel, în partea de
început a discuþiei, realizãm o stra-
tegie de implementare în funcþie
de datele pe care le solicitãm clien-
tului ºi facem estimãri în ceea ce

priveºte fezabilitatea sau rentabili-
zarea în timp a investiþiei. De ase-
menea, sistemul nostru de ofertare
este unul modular ºi porneºte de la
o unitate de bazã la care pot fi adã-
ugate elemente suplimentare sub
forma unor pachete de opþiuni.

Reporter: Ce noutãþi au apãrut în
piaþã în ultima vreme ºi care sunt
cele mai solicitate?

Anca Pintilie: Industria bazatã pe
resurse regenerabile de energie este
una foarte dinamicã, astfel încât în
permanenþã apar noutãþi, în special
în ceea ce priveºte optimizarea para-
metrilor ºi creºterea performanþelor.
Inovaþiile spectaculoase sau echi-
pamentele cu o componentã ino-
vatoare radicalã sunt, totuºi, destul
de rare, dar am putea preciza ca no-
utãþi în domeniu sistemele solare fo-
tovoltaice bazate pe nanotehnologii
sau sistemele solare utilizate pentru
rãcirea clãdirilor.

Reporter: Întorcându-ne la com-

panie, ce cifrã de afaceri a realizat
Bavaria Eco System, anul trecut
faþã de 2012?

Anca Pintilie: Anul trecut com-
parativ cu 2012, societatea a avut o
cifrã de afaceri mai mare cu 250%.

Reporter: Ce cifrã de afaceri v-aþi
propus pentru anul în curs?

Anca Pintilie: Þinta pentru anul
acesta ar fi o cifrã de afaceri mai mare
cu 20% faþã de cea de anul trecut.

Reporter: Ce strategie a abordat
compania pentru a trece peste crizã?

Anca Pintilie: Fiind o firmã micã,
ce lucreazã, aºa cum am menþionat,
cu soluþii personalizate ºi având o
oarecare experienþã pe piaþa euro-
peanã de profil, am reuºit sã ne dez-
voltãm ºi sã creºtem constant pe
parcursul crizei, orientându-ne cãtre
zona locuinþelor individuale cu stan-
dard mai ridicat de dotãri ºi cãtre
zona industrialã care cautã sã-ºi op-
timizeze permanent consumurile.

Reporter: Ce planuri de investitii
aveþi pentru acest an si ce buget
aþi alocat în acest sens?

Anca Pintilie: În 2014, bugetul
merge cãtre promovare, marketing,
cãutare de contacte în domeniul
proiectanþilor ºi a montatorilor.

Reporter: Sunteti parte în echipa
care dezvoltã, la noi, Casa e4 - pri-
ma locuinþã din Europa de Est cu
consum de energie aproape de
zero. Care sunt criteriile ce v-au re-
comandat pentru acest proiect?

Anca Pintilie: În ceea ce priveºte
participarea la proiectul E4, consi-
derãm cã au contat mult experien-
þa pe care o avem, atât pe piaþa din
Austria ºi Germania, cât ºi în Rom-
ânia, precum ºi gama variatã ºi fle-
xibilã de soluþii. Un cuvânt impor-
tant de spus l-au avut portofoliul
de lucrãri pe care îl deþinem ºi fe-
edback-ul favorabil al unor clienþi
importanþi din trecut.

Nu în ultimul rând, una din solu-
þiile cu care am venit în întâmpina-
rea temei de proiectare este auto-
matizarea care are module de mo-
nitorizare ºi analizã a datelor, cu
posibilitate de vizualizare on-line a
parametrilor ºi performanþelor si-
stemului. Este foarte fiabilã pentru
a dezvolta scenarii personalizate
de utilizare, care sunt testate prin
simulãri în timp real, poate arhiva
informaþiile ºi permite controlul de
la distanþã prin diverse modalitãþi.

Reporter: Mulþumesc!
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Þara noastrã trebuie sã transpu-
nã în legislaþia autohtonã Directi-
va privind eficienþa energeticã, în
prezent aflându-se în procedura
de implementare Directiva ce re-
glementeazã reabilitarea termicã
a imobilelor. Noua Directivã obli-
gã la realizarea unui plan naþio-
nal de acþiune, care include ºi o
componentã privind reabilitarea
clãdirilor publice.
Astfel, statele membre UE sunt
obligate sã înceapã încã din acest
an lucrãrile de izolare termicã a in-

stituþiilor publice, unde s-a constatat
cã existã cea mai mare pierdere de
energie, 40% din pierderi provenind
de la clãdiri. Un raport preliminar re-
cent al Uniunii Europene aratã cã re-
ducerea consumului de energie a fost
realizatã doar în proproþie de
15-16% ºi cã þinta de 20% impusã
pentru 2020 este foarte greu de
atins.
În aceste condiþii, pentru a accelera
mãsurile pe care statele membre tre-
buie sã le ia, UE a adoptat noua Di-
rectivã privind eficienþa energeticã.

"Timpul de montaj variazã în funcþie de complexitatea
sistemului ºi de amploarea construcþiei. El poate fi accelerat,

dar noi suntem împotriva evitãrii unor etape pe care le
considerãm importante ºi care, uneori, sunt omise în faza de

execuþie (de exemplu - mãsurãtori ºi teste în timpul
construcþiei, succesiunea fireascã a unor procese etc)".


